
Protokół Nr XX/09 

z obrad XX sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 24 maja 2009 roku 

 

Obradom przewodniczył Ryszard Wietoszko – Przewodniczący Rady Gminy. 

Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy,  obecność 14 radnych. 

 

Radni obecni: 

1. Sylwester Bobel 

2. Stanisław Cieśluk 

3. Adam Derewońko 

4. Piotr Dołubizno 

5. Franciszek Gawina 

6. Stanisław Gomoliński 

7. Tadeusz Krasowski 

8. Andrzej Kunicki 

9. Grażyna Płonowska 

10. Leszek Franciszek Radulski 

11. Jan Szmurło 

12. Antoni Szpakowski 

13. Ryszard Wietoszko 

14. Feliks Aleksander Wróblewski 

 

Radni nieobecni - usprawiedliwieni: 

 

1. Marek Jankowski  

 

Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 

 

1. Krzysztof Jaworowski  Wójt Gminy Brańsk 

2. Wojciech Jakubowski  Sekretarz Gminy 

3. Zdzisława Iwańczuk Skarbnik Gminy 

4. Józef Michałowski Dyrektor GZK 

 

oraz  sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

Obrady XX sesji rozpoczęto modlitwą ”Ojcze Nasz...”. 

 

Ad. 1-2 Przewodniczący Rady Gminy Brańsk Ryszard Wietoszko o godz. 18
00 

 dokonał otwarcia 

obrad XX sesji Rady Gminy, która odbyła się w sali budynku urzędu gminy ul. Kościelna 3, 17-120 

Brańsk - budynek parafialny  oraz na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym 

prawomocność podejmowanych uchwał. Powitał przybyłych na posiedzenie radnych, zaproszonych 

gości oraz sołtysów. Przewodniczący Rady poinformował, że dzisiejsza sesja została zwołana na 

podst. art. 20 ust.3 u.s.g -  na wniosek Wójta Gminy. Radni, sołtysi i goście zaproszeni zostali 

powiadomieni o terminie sesji oraz otrzymali w formie pisemnej materiały z porządkiem obrad i 

projektami uchwał. Głównym uzasadnieniem dla zwołania tej sesji było podjęcie uchwały w 

sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 rok,  w związku ze zmianą kwalifikacji kosztów podatku 

VAT we wnioskach złożonych o przyznanie środków unijnych na remont świetlic i boisk wiejskich 

a także podjęcie uchwał zabezpieczających środki na zadania, na które już wnioski złożono. 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek sesji przygotowany przez Wójta Gminy w 

brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie  quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
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3. Przyjęcie protokołu z obrad XIX sesji rady gminy. 

4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5. Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 

a) uchylenia Uchwały Nr XIX /169/09 Rady Gminy  Brańsk z dnia 27 marca 2009 r.  

b) zmian w budżecie gminy na 2009 r.  

6. Interpelacje i wnioski radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś wnioski o zmianę przedstawionego porządku sesji. 

Wójt Gminy zgłosił wniosek o ujęcie w porządku sesji trzech projektów uchwał w sprawie: 

- zaciągnięcia pożyczki na realizację zadania inwestycyjnego (polegającego na budowie 

oczyszczalni ścieków w miejscowości Kiersnowo, Kiersnówek, Majorowizna). 

- wyrażenia zgody na współfinansowanie realizacji wspólnego zadania ze Starostą Powiatu 

Bielskiego - „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1592B Wyszki – Mierzwin – Olędzkie odcinek 

położony na terenie administrowanym przez Gminę Brańsk”. 

- upoważnienia Wójta Gminy Brańsk do zaciągnięcia zobowiązania zabezpieczenia 

prawidłowej realizacji umowy - „Przebudowa drogi gminnej Domanowo-Pietraszki-Glinnik”.        

W uzasadnieniu Wójt poinformował, że gmina ubiegając się o środki unijne na zadania 

inwestycyjne musi wykazać, że na ich realizację ma zabezpieczone środki finansowe. Aby nie 

blokować własnych środków gdyż termin realizacji zadań może nastąpić późną jesienią albo w 

przyszłym roku, podjęcie uchwał zabezpieczających środki jest konieczne i uzasadnione. To czy 

faktycznie będziemy zaciągać pożyczki zobaczymy później, gdy zadania wejdą do realizacji.   

Wobec braku innych wniosków Przewodniczący Rady zarządził głosowanie o wprowadzenie do 

porządku sesji w pkt. 5c) projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację 

zadania inwestycyjnego. Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 

projekt uchwały przyjęła. Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem 

w pkt. 5d) projektu uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na współfinansowanie realizacji 

wspólnego zadania ze Starostą Powiatu Bielskiego. Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -

0, wstrzymujących -0 projekt uchwały przyjęła. Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad 

przyjęciem w pkt. 5e) projektu uchwały  w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Brańsk do 

zaciągnięcia zobowiązania zabezpieczenia prawidłowej realizacji umowy. Rada Gminy głosami 

14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 projekt uchwały przyjęła. Przewodniczący Rady 

ponownie odczytał porządek sesji łącznie z wniesionymi poprawkami.  

Ad.3 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż protokół z obrad XIX sesji  Rady Gminy był 

dostępny w biurze obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. 

Zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec  braku uwag poddał 

pod głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami 14 – za, przeciwnych – 0, 

wstrzymujących – 0, przyjęła protokół z obrad XIX sesji Rady Gminy Brańsk bez odczytywania.  

Ad 4) Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 

sesjami. Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do protokołu/. 

Ad.5a) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XIX 

/169/09 Rady Gminy  Brańsk z dnia 27 marca 2009 r. Pan Sekretarz w uzasadnieniu poinformował, 

iż w tym samym czasie kiedy Rada Gminy podjęła powyższą uchwałę, Wojewoda Podlaski wydał 

rozstrzygnięcie nadzorcze stwierdzające nieważność wyrazów „lub realizowanego” w § 12 ust. 4  

Uchwały Nr XVIII/144/09 Rady Gminy Brańsk z dnia 26 lutego 2009 r. w sprawie ustalenia 

Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 

dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, wysokość i 

szczegółowe warunki wypłacania nauczycielom wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i 

godziny doraźnych zastępstw, a także przyznawania nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego i 

regulaminu przyznawania nagród ze specjalnego funduszu nagród. Dlatego też uchwała Nr 

XIX/169/09 stała się bezprzedmiotowa i należy ją uchylić.  
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Do projektu uchwały uwag nie wniesiono. 

Rada Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących – 0 podjęła Uchwałę Nr XX/170/09 

w sprawie uchylenia Uchwały Nr XIX/169/09 Rady Gminy Brańsk z dnia 27 marca 2009 r. / 

uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokółu/. 

Ad.5b) Skarbnik Gminy poinformowała, iż zaszły przesłanki do wprowadzenia poprawek do 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie, którą radni otrzymali w materiałach na sesję. 

Odczytała projekt uchwały głównie wskazując na wniesione zmiany. Wobec braku pytań 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad wniesionymi poprawkami do projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 rok. Rada Gminy głosami   14-za, 

przeciwnych -0, wstrzymujących – 0 wszystkie poprawki przyjęła jednogłośnie. Następnie 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały łącznie z przyjętymi 

poprawkami. Rada Gminy głosami   14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących – 0 podjęła Uchwałę 

Nr XX/171/09 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 r. / uchwała stanowi załącznik do 

niniejszego protokółu/. 

Ad.5c) Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na 

realizację zadania inwestycyjnego. Wobec braku pytań zarządził głosowanie nad przyjęciem 

uchwały. Rada Gminy głosami   14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących – 0 podjęła Uchwałę Nr 

XX/172/09 w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację zadania inwestycyjnego. / uchwała 

stanowi załącznik do niniejszego protokółu/. 

Ad.5d) Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

współfinansowanie realizacji wspólnego zadania ze Starostą Powiatu Bielskiego. Wobec braku 

pytań zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. Rada Gminy głosami   14-za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących – 0 podjęła Uchwałę Nr XX/173/09 w sprawie wyrażenia zgody na 

współfinansowanie realizacji wspólnego zadania ze Starostą Powiatu Bielskiego / uchwała stanowi 

załącznik do niniejszego protokółu/. 

Ad.5e) Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie upoważnienia Wójta 

Gminy Brańsk do zaciągnięcia zobowiązania zabezpieczenia prawidłowej realizacji umowy. Wobec 

braku pytań zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. Rada Gminy głosami   14-za, 

przeciwnych -0, wstrzymujących – 0 podjęła Uchwałę Nr XX/174/09 w sprawie upoważnienia 

Wójta Gminy Brańsk do zaciągnięcia zobowiązania zabezpieczenia prawidłowej realizacji umowy. 

/ uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokółu/. 

Ad.6)  Interpelacje i wnioski radnych: 

1) radny Piotr Dołubizno zapytał o termin naprawy samochodu strażackiego OSP Domanowo, gdyż 

sprawa wymiany opon ciągnie się już kilka miesięcy? 

2) radny Sylwester Bobel zwrócił się z prośbą o porównanie i podsypanie dróg dojazdowych do pól 

w obrębie gruntów wsi Mień. Zapytał również o budowę przepustu na drodze nowo robionej od 

drogi krajowej w kierunku  Domanowa, która biegnie przy hydroforni? 

3) radny Stanisław Cieśluk zapytał o termin budowy oczyszczalni ścieków w Szkole Filialnej w 

Świrydach i o wymianę okien w OSP Świrydy? 

4) radny Feliks Wróblewski zapytał czy droga w Załuskich Kościelnych jest możliwa do 

zrealizowania w tym roku? 

 

Ad.7)  Odpowiedzi na wnioski i interpelacje: 

ad.1) Wójt Gminy udzielił odpowiedzi następującej treści…” Prawdą jest, że samochód strażacki 

OSP Domanowo był raz czy dwa na GZK. Miały być wymienione opony wzięte z innego 

samochodu, ale nie pasowały. Musicie Państwo sami też się trochę zaangażować a nie tylko żądać 

od gminy. Jak dobrze pamiętam na zebraniu strażackim zastanawialiście się co zrobić z pieniędzmi, 

które jeszcze Wam zostały, może kupcie właśnie opony do samochodu. OSP Domanowo i tak 

otrzymało od gminy dużo, może aż za dużo przez te wszystkie lata”. 
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ad.2) Wójt Gminy udzielił następującej odpowiedzi:…”  co do równania dróg, sprawa jest 

zgłoszona do dyrektora GZK, jest ustalona kolejność równania i do miejscowości Mień również 

kolejka dojdzie. Z tego co wiem obecnie operator jest chory, a Pan Jaroszewicz wykonuje pracę na 

wysypisku. Sprzęt cały czas pracuje. 

Co do przepustu na drodze do Domanowa, jego wykonanie jest konieczne, tylko należy dojść do 

porozumienia z rolnikiem przez, którego pole woda będzie spływała do zbieracza, a tym czasem 

rolnik zastanawia się nad wyrażeniem zgody.  

ad.3) Wójt Gminy udzielił następującej odpowiedzi:…”  robiliśmy projekt na oczyszczalnię przy 

szkole w Świrydach, w czwartek do nas dotarł. Obecnie będziemy ubiegać się o środki na jej 

budowę. Co do wymiany okien w remizie OSP,  w tym roku zakupiliśmy dużą ilość okien w cenie 

promocyjnej: do Szkoły w Mniu, Chojewie, świetlicy w Pruszance Starej, do OSP w Klichach i 

Szmurłach. Nie możemy kupować ponad możliwości budżetowe ale będziemy nadal się starać 

wygospodarować środki i wymieniać tam gdzie jest to konieczne, tylko wszystkiego na raz nie da 

się zrobić. 

ad.4) Wójt Gminy udzielił następującej odpowiedzi:…”  tam jest wejście w prywatne działki całą 

procedurę prowadzi Starostwo i sami do końca nie wiedzą jak to zrobić,  gdyż robią to pierwszy 

raz. Był zrobiony pierwszy projekt na podstawie dotychczasowych nr działek, obecnie nadano nowe 

nr działkom i trzeba zrobić nowy projekt z aktualnymi numerami działek. Kiedy to się zakończy nie 

wiem. 

Ad.8)  Sprawy różne: 

 

 Wójt poinformował, że pracownicy urzędu i radni mają zaproszenie do Drohiczyna od ks. 

Tadeusza Syczewskiego Honorowego Obywatela Gminy Brańsk na 25 lecie kapłaństwa. 

Wszyscy powinni wziąć udział w tej uroczystości. Wyjazd autobusu z parkingu przy 

kościele godz. 13
30

. 

 Wójt poinformował, że w dniach 30-31 maja 2009 r jest organizowana pielgrzymka 

pracowników urzędu, radnych i sołtysów do Lichenia. Jeszcze są wolne miejsca można się 

zapisywać. 

 Wójt poinformował, że 25 maja 2009 roku w GOUK w Kalnicy będzie miał soje spotkanie z 

mieszkańcami gminy Pan Jacek Kurski kandydat do parlamentu Europejskigo. Wójt 

zachęcił do udziału w spotkaniu. 

 Wójt poinformował, że 28 czerwca 2009 roku przy zbiorniku wodnym „na Otapach” 

odbędzie się Festyn Rodzinny z poświęceniem wody i wręczeniem nagród najlepszym 

absolwentom szkół. Rozpoczęcie o godz. 11
00

. 

 Wójt poinformował, że w gazecie ukazał się kontrowersyjny art. dotyczący remontu 

budynku urzędu gminy i na forum gazety dyskusja na jego temat. Zachęcił do przeczytania i 

wyciagnięcia wniosków. 

 Radny Powiatu w Bielsku Podlaskim Pan Kazimierz Krzemień podziękował Wójtowi 

Gminy za udzieloną pomoc rolnikom przy wypełnianiu wniosków o dopłaty. 

 Pan Tadeusz Krasowski - radny i Pan Józef Smorczewski sołtys podziękowali Wójtowi za 

remont drogi w Szmurłach. 

 

Ad. 9 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 19
50 

 zamknął 

obrady XX sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą ,,Pod Twoją Obronę.....’’                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

Na tym protokół zakończono i podpisano: 

 

Protokolant:                  Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 

 

Alina Adamczyk              Ryszard Wietoszko 

 

 

 


